
Na samom početku ovog svog kratkog obraćanja želim da se zahvalim svima vama 

koji ste došli i svojim prisustvom uveličali otvaranje ove izložbe. Posebno se zahvaljujem  

gospodinu Radivoju Latiću, bliskom rođaku Bogumila Hrabaka, koji je uložio trud i 

izvesna, ne mala,  novčana sredstva da bi  ove knjige stigle do nas.   

Knjige koje smo dobili ovim poklonom su umnogome obogatili fond Seminarske 

biblioteke Odseka za istoriju, jer su svojom raznovrsnošću i kvalitetom popunili 

praznine naše biblioteke. Legat u sebi sadži i mnoga dela samog darodavca, koji je 

svojom širinom proučavanja i pisanja istorije ostavio neizbrisiv trag u srpskoj 

istoriografiji. Veliki broj separata čine posebno bogatstvo ovog legata, jer separati, kao 

što znate, svojim zumiranjem i istorijskim skeniranjem nekog događaja ili ličnosti 

predstavljaju veliku pomoć svima koji se bave  istorijskom naukom. 

Imao sam čast i zadovoljstvo da budem student kojem je predavao akademik 

Bogumil Hrabak, a da, kasnije, budem njegov saradnik i, na žalost, da jednog snežnog 

decembarskog dana 2010. godine prisustvujem njegovoj sahrani u Novom Bečeju. 

Profesor Hrabak je bio, po mnogo čemu, interesantan čovek. Cenjen i poštovan od 

strane svojih kolega, isto takvo poštovanje je imao i kod studenata, kojima je prenosio 

znanja iz oblasti srednjeg veka. Njega je zanimalo sve i nije žalio truda i vremena da 

istražuje sve oblasti istorije – od antike do istorije Jugoslavije. Mnogo zanimljivih 

događaja i anegdota me vezuje za profesora Hrabaka i utoliko mi je ovaj legat draži, jer 

će predstavljati trajnu uspomenu na dragog profesora. 

Na kraju bih želeo da iskoristim priliku, koju sam propustio kada sam predstavljao 

legat Dragana Uroša Rakića, da se zahvalim i koleginici, upravnici biblioteke Filozofskog 

fakulteta, Violeti Rakić na velikom trudu koji je uložila da bi mi pomogla u obradi ovog 

legata. Ona je, pored svojih redovnih radnih obaveza, svakog dana pronalazila vremena 

i za obradu knjiga iz ove poklon biblioteke, i da te njene nesebične pomoći nije bilo 

siguran sam da bi, zbog obima i složenosti posla, na ovo predstavljanje Legata 

akademika Bogumila Hrabaka još dugo čekali. Zato imam želju i potrebu da još jednom 

kažem : hvala Violeta. 

Hvala vam.       Sava Živanović, bibliotekar 


